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      moet zichtbaar worden”
Jaco Geurts kwam na zijn opleiding 

Werktuigbouwkunde via een omweg 

terecht in de politiek. Tegenwoordig 

zit de Barnevelder voor het CDA in de 

Tweede Kamer, als woordvoerder land- 

en tuinbouw, natuur, milieu, water en 

externe veiligheid en als voorzitter van 

de vaste commissie voor Wonen en 

Rijksdienst. Geurts is een kritische volger 

van kabinetsbeleid, zo maakte hij vorige 

jaar gehakt van de zogenaamde legionella-

nota. Maar ook op andere gebieden laat 

hij van zich horen. “We moeten weer de 

meester-gezel titel invoeren.”

Drs. W. (Wietse) Buma, Merlijn Media BV

Een verademing kan je het wel noemen; de politicus, technisch expert 

of CEO die zelf vragen durft te beantwoorden en geen ghost-writer 

inschakelt van een Communicatie-afdeling om opgepimpte pr-teksten 

aan te leveren. Jaco Geurts valt gelukkig in die categorie. “Interviews doe 

ik altijd zelf”, geeft de 46-jarige aan, waarna hij zich zelfs bij voorbaat al 

excuseert voor eventuele taalfouten.

Achtergrond

Wegens een drukke agenda vindt het interview plaats via de mail. De 

antwoorden zijn uitgebreid zonder langdradig te worden. Geurts heeft 

de tijd genomen voor TVVL. Misschien heeft de vereniging ook een 

streepje voor. De politicus is immers van oorsprong werktuigbouwkun-

dige, een branchegenoot dus. Waarom dan die overstap naar de politiek? 

Hij heeft het niet van een vreemde. Ook pa Geurts was jarenlang actief 

in de lokale politiek. Geurts junior trad niet direct in zijn voetsporen, 

maar werkte na zijn opleiding Werktuigbouwkunde (Middelbaar 

Beroepsonderwijs) eerst 12,5 jaar bij een staalverwerkend bedrijf 

als werkvoorbereider, inkoper en kwaliteitsfunctionaris. Tussendoor 

trouwde hij een boerendochter en ging hij ook zelf varkens houden. Toen 

hij fulltime zelfstandig ondernemer werd, studeerde hij tevens af als 

rentmeester.

Interesses

In 2006 werd Geurts actief voor de lokale CDA-afdeling in Barneveld. In 

2012 volgde de overstap naar de Tweede Kamer. Geurts zet zich graag 

in voor de belangen van boeren en ondernemers en voor een duurzame 

toekomst voor de agrarische sector. Maar ook de gebouwde omgeving 

en de waterhuishouding liggen hem nauw aan het hart, blijkt wel uit zijn 

Kameractiviteiten. Jaarlijks vinden er in de Tweede Kamer twee grote 

debatten plaats over watergerelateerde thema’s. Geurts krijgt onder 

andere input via andere CDA’ers actief in de waterwereld en wordt ook 

regelmatig benaderd door organisaties die actief zijn in de waterwereld. 

Klimaatverandering

De CDA-politicus maakt zich grote zorgen over de gevolgen die de 

klimaatverandering heeft voor onze waterhuishouding. Hij verwijst 

naar een persoonlijke ervaring om dat te onderstrepen. “Afgelopen juni 

werd Zuidoost-Nederland getroffen door hevige regen- en hagelbuien. 

Plaatselijk viel 250-280 mm en dat is meer dan in gemiddelde zomer en 

uniek voor juni.” De tranen sprongen hem letterlijk in de ogen toen hij 

de aangerichte schade zag. “Als je de beelden uit Zuidoost-Nederland 

tot je laat doordringen kan je je niet voorstellen dat er ook periodes van 

droogte en tekorten aan zoetwater kunnen ontstaan in Nederland. Toch 

moeten wij wel serieus rekening houden met dergelijke scenario’s. Van 

al het water op aarde, waarvan 97% uit oppervlaktewater bestaat, is 

slechts 2,614% zoet water. Van deze 2,614% zit een deel opgesloten in 

ijskappen en gletsjers (2%), De rest van het zoete water is of grondwater 

(0,6%) of direct beschikbaar als water in meren en rivieren (0,014%). 

Ons Nederlandse leven en welvaart is grotendeels afhankelijk van water 

in rivieren en meren. We worden steeds meer afhankelijk van de zoet-

watervoorraden. Voor ons zijn dat met name het IJsselmeer en de (zover 

nog) zoete Zeeuwse en Zuid-Hollandse meren.”

Drinkwatervoorziening

Om al die dreigingen het hoofd te bieden is een breed pakket aan 

maatregelen nodig, bepleit Geurts. “Op dit moment wordt de nieuwe 

normering voor dijken doorgevoerd die hier aan moet bijdragen. Gezien 

de dreiging van een verhoogde zeewaterstand en de inzet op het 

 “Wel een ketenaanpak, 

maar met weinig 

gemeenschappelijks”



seert een brede aanpak. Ondanks de huidige ketenaanpak zie ik weinig 

gemeenschappelijks. Van farmaceut, tot ziekenhuis, tot Waterschap en 

Rijk, iedere stakeholder moet zijn steentje bijdragen aan onderzoek en 

de ontwikkeling van de juiste procedures om de problemen het hoofd 

te bieden. Dat de oplossing niet alleen ligt in nieuwe medicijnen lijkt me 

duidelijk, maar waarom kan ook niet gekeken worden naar bestaande 

medicijnen en oplossingen voor de resten daarvan in het water?”, vraagt 

het kamerlid zich af.

Vergrijzing

Hoewel we het liefst nog 30 vragen zouden afvuren op de enthousiaste 

politicus, moeten we rekening houden met de tijd. Nog eentje dan, een 

prangende vraag met het oog op de toekomst. Binnen de waterwe-

reld is sprake van vergrijzing. Professionals maken zich zorgen over de 

geringe instroom van nieuw talent. Wat kan de politiek doen om hierin 

verandering te brengen? Geurts is duidelijk. “Het CDA pleit er al langer 

voor om de meester- en gezeltitel weer in te voeren. Het CDA ziet het 

als een manier om excel-

lentie in het beroeps-

onderwijs bevorderen. 

Goed vakmanschap 

moet zichtbaar worden 

en goede vakmensen 

verdienen meer waarde-

ring. Daarnaast biedt de 

meestertitel doorgroei-

perspectief binnen het 

vak.” En, dat past bij 

de tegenwoordig alom 

gehuldigde opvatting om 

professionals bij de tijd te 

houden door ze een leven 

lang te laten leren. 

vasthouden van zoet water moeten we daarbij ook sluizen in de Nieuwe 

Waterweg als een reële optie zien. Het CDA wil dat de verzilting, die 

onder andere bij een lage rivierstand steeds meer zal optreden, wordt 

tegengegaan. Door de toenemende verzilting verschuiven de inlaat-

punten van drinkwater bedrijven steeds verder landinwaarts. Daarnaast 

zijn er diverse maatregelen bedacht, zoals het doorspoelen van sloten 

en andere wateren, het vasthouden van water en lokale perceelmaat-

regelen als kwelreductie. Of die maatregelen voldoende zijn, is nog een 

vraagteken. Daarom zou het tegengaan van verzilting, de komende jaren, 

prioriteit moeten hebben bij het kabinet.”

Legionellapreventie

Terug naar die twee grote jaarlijkse debatten. In 2016 werd er onder 

ander gesproken over legionella. Volgens de VVD is de legionellapreven-

tie helemaal uit de klauwen gelopen. “Op dit moment zijn de middelen 

tegen legionella bijna erger dan de kwaal. Veel recreatieondernemers 

worden geconfronteerd met een woud aan zinloze regels,” vindt Tweede 

Kamerlid Erik Ziengs (VVD). Hij strijdt al jaren voor een ander beleid 

rond legionellabeheersing. Daarom diende Ziengs een initiatiefnota 

in om de hoeveelheid regels te verminderen. “Deze nota stond in 

januari 2016 op de agenda, maar de initiatiefnemer was er niet.” Zeer 

ongebruikelijk, aldus Geurts, vandaar dat hij vroeg om de nota door 

te schuiven. In augustus herhaalde dit tafereel zich. Wederom leek de 

VVD-woordvoerder er weinig happig op om zijn voorstel toe te lichten. 

Geurts moest naar de interruptiemicrofoon stappen om een reactie te 

krijgen. “De Minister van I&M(een partijgenoot), antwoordde dat ze tot 

een zorgvuldige balans was gekomen. Dat is een redelijk diplomatieke 

manier om te zeggen dat ze het er eigenlijk niet meer over wilde hebben. 

Uiteindelijk zijn er Pilots toegezegd. Ik hoor daar niks meer over.”

Slechte zaak

Geurts was niet voor niks zo gespitst op een reactie op de initiatiefnota. 

“Het CDA vindt het heel belangrijk dat onderzoek gedaan wordt naar 

de manier waarop het op dit moment gaat. Volgens mij voorkomt dat 

problemen. Het gaat over de volksgezondheid. Het lijkt me dus een heel 

slechte zaak om nu zomaar de regels daarvoor af te schaffen. Ik denk dat 

dat onze samenleving niet ten goede komt.”

Marktwerking

Ook andere kwesties die spelen in de waterwereld houden Geurts bezig. 

Zo loopt de installatiesector op dit moment steeds vaker aan tegen het 

aspect ‘goedkeuring drinkwaterbedrijf versus KIWA certificatiemerk’. Uit 

een inventarisatie blijkt dat lang niet alle componenten welke standaard 

in leidingwaterinstallaties worden toegepast KIWA gekeurd zijn. Formeel 

kan geen enkele installatie 100% voorzien zijn van producten met 

een KIWA certificatiemerk en aan de Regeling Matchem. Theoretisch 

gezien zou zich een tweede certificerende instelling op de markt kunnen 

begeven, wat volgens sommige sanitair experts tot onoverzichtelijke 

situaties zou kunnen leiden, met negatieve consequenties voor de 

kwaliteitsborging. Geurts denkt daar duidelijk anders over. “In principe 

ben ik voor marktwerking. Dat houdt de zaak scherp. Echter, er mag niet 

worden ingeboet op kwaliteit.”

Medicijnresten

Hoe kijkt Geurts eigenlijk aan tegen de vervuiling van het oppervlak-

tewater met medicijnresten? Op termijn zou dit kunnen leiden tot 

torenhoge kosten voor de drinkwatervoorziening, waarvoor ook de 

afnemers deels zouden moeten gaan opdraaien. “Als CDA delen we de 

zorgen over verontreiniging van oppervlaktewater door medicijnresten”, 

zegt de politicus. Hij vervolgt: “Wat betreft medicijnresten zou het CDA 

graag zien dat er meer onderzoek en samenwerking is. Het RIVM advi-

TVVL

Uiteraard vroegen we ook welke rol Geurts ziet weggelegd voor 

TVVL bij al deze kwesties. “Een branchevereniging zal zijn oren en 

ogen moeten inzetten in Brussel en Den Haag. Sommige regelge-

ving op het gebied van klimaatverandering, legionellapreventie 

en functionele regelgeving, het tegengaan van vervuiling van het 

oppervlaktewater en de instroom van nieuwe professionals kunnen 

grote impact hebben op jullie leden. Zicht hebben op ontwikke-

lingen in de samenleving en regelgeving kan behulpzaam zijn bij 

het aanpassen aan nieuwe omstandigheden. Ga er niet klakkeloos 

vanuit dat de politiek jullie belangen allemaal maar zo doorgrondt 

en snapt. Laatst heb ik een groep CEO’s voorgehouden hoe een 

gemiddeld Kamerlid aan zijn informatie komt. Dat bleek een 

eyeopener te zijn. Als controleurs van de regering zijn we groten-

deels afhankelijk van hetgeen het kabinet ons aanreikt. Daarnaast 

zijn veel Kamerleden regelmatig op werkbezoek in het veld. Zelf 

probeer ik naast het maken van werkbezoeken via het lezen van 

branchebladen en de inzet van digitale mogelijkheden zoveel 

mogelijk op de hoogte te blijven van ontwikkelingen in het veld. 

En kan ik als CDA-er gebruik maken van een breed netwerk in onze 

partij. Maar dat heeft niet elke partij. Dus heb ik de CEO’s voorge-

houden dat ze zelf ook actief de politiek moeten benaderen of dat 

door hun branchevereniging moeten laten doen als blijkt dat het 

ambtelijk op een ministerie niet doorkomt. Mijn advies aan TVVL 

is dan ook de samenwerking te blijven zoeken met bijvoorbeeld 

Uneto-VNI, Bouwend Nederland en VNO-NCW. 
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